
Javna rasprava o spalionici u Vinči, Srbija

Ministarstvo za zaštitu životne sredine ponovo je pokrenulo postupak da bi se projektna
dokumentacija uskladila sa novim standardima Evropske unije za kontrolu zagađenja iz
velikih ložišta. Povodom javne rasprave koju je Ministarstvo zaštite životne sredine
organizovalo u vezi sa Ažuriranom ekološkom studijom o postrojenju za preradu otpada u
Vinči oglasila se Inicijativa „Ne davimo Beograd”.
– Iz ove javne rasprave, kao i iz prethodnih analiza, jasno je da projekat izgradnje spalionice
u Vinči nije usklađen sa brojnim evropskim standardima zaštite životne sredine i upravljanja
otpadom, da će zagađivati vazduh izuzetno kancerogenim materijalima, a građane u
narednih 30 godina koštati više od milijardu i 150 miliona evra – navodi se u saopštenju
Inicijative.
– Na javnoj raspravi predstavljene su izmene određenih delova prethodne studije koja se
održala godinu dana ranije, a tiču se navedenih usklađivanja. Ni na ovoj raspravi nismo
dobili odgovor zašto studija nije usklađena sa svim standardima i direktivama koje EU
propisuje, pogotovo u domenu reciklaže otpada, već samo sa pojedinim. Predstavnici
ministarstva nisu nam odgovorili koliki će biti račun domaćinstava u Beogradu na osnovu
ovog projekta. Osim toga, ostalo je nerazjašnjeno zašto prethodna studija nije poništena i šta
se dešava sa građevinskim dozvolama koje su izdate na osnovu te studije – kažu u Inicijativi
„Ne davimo Beograd”.
Ovo udruženje je zajedno sa organizacijom „CEE Bankwatch Network” podnelo dve žalbe
Energetskoj zajednici protiv Republike Srbije, zbog nepoštovanja evropskih ekoloških
standarda pri izgradnji spalionice u Vinči. Pored toga pokrenut je i postupak pred
Evropskom bankom za obnovu i razvoj za procenu odgovornosti ove banke za finansiranje
štetnog projekta izgradnje spalionice u Vinči.
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